

Editorial

Published online: 9 October 2013
© Springer-Verlag Berlin Heidelberg 2013

After working for 20 years as editors of this journal we decided to finish this function at the end of this year, as already announced in issue 1/2013. In agreement with the publishers we will hand over this task to Prof. Dr. Klaus Richter and Prof. Dr. Jan-Willem van de Kuilen as of volume 72/2014.

We express our thanks to all authors for their contributions and to all members of the Editorial Board of our journal as well as to the many colleagues from all over the world who helped us in selecting and reviewing the manuscripts.

We wish our successors all the best for editing the journal as a worldwide medium for scientific communication among researchers and professionals and for supporting the use of wood and wood products.

The Editors
Gerd Wegener
Peter Glos

Wie bereits im Heft 1/2013 angekündigt, beenden wir unsere Tätigkeit als Herausgeber dieser Zeitschrift nach 20 Jahren und übergeben diese Aufgabe ab dem Jahrgang 72/2014 im Einvernehmen mit dem Verlag an Prof. Dr. Klaus Richter und Prof. Dr. Jan-Willem van de Kuilen.

Wir danken allen Autoren für ihre Beiträge und den Mitgliedern des Editorial Boards unserer Zeitschrift sowie den vielen Kollegen aus allen Teilen der Welt, die uns bei der Auswahl und Begutachtung der Manuskripte unterstützt haben.

Wir wünschen unseren Nachfolgern viel Erfolg bei der Herausgabe der Zeitschrift als weltweites Medium für den wissenschaftlichen Austausch und die Förderung der Holzverwendung.

Die Herausgeber
Gerd Wegener
Peter Glos